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Till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

4. Stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta, samverkansgruppens förslag 
 
 
Förslag till beslut 
 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna att förslag från samverkansgruppens möte  
2004-03-04 räknas till stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta enligt följande: 
1. Syrianska kulturföreningen i Järva; delvis godkänna projektförslagen. 

a) Arbetsmarknadsåtgärder 
b) Relations/konflikthantering 
c) Fria aktiviteter för tjejer 
Godkänna att en delfinansiering på 250 000 kr för projektledare m.m. 2005 för de tre 
förslagen räknas till stadsdelsförnyelse. Förslagen innehåller för stadsdelen angelägna 
delprojekt. Ett nytänkande finns hur de olika delarna hänger ihop och kan integreras. 

2. Blå huset; godkänna projektförslaget; 
Digital studio och multimedia, godkänna att 350 000 kr för 2005 räknas till 
stadsdelsförnyelse p.g.a. detta förslag prövar en ny modell för samverkan mellan 
multimedia och musikstudion. 

Samt att godkänna att följande förslag från samverkansgruppens senare möten räknas till 
stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta enligt följande: 
3. Assyriska föreningen; delvis godkänna projektförslaget. 

Integrations och våldsförebyggande projekt godkänna att 100 000 kr för 2005 räknas 
till stadsdelsförnyelse. Insatsen kommer på ett nytänkande sätt att förebygga våld och 
kriminella handlingar bland barn och ungdomar samt skapa en aktiv debatt om frågor 
om jämlikhet, könsroller och attityder. 

4. Tensta sim- och idrottshall; avslå projektförslaget Förebygga övervikt och ohälsa 
p.g.a. den höga projektkostnaden i förhållande till den nytta som insatsen beräknas 
medföra. Förutom kostnaden bedöms dock projektförslaget som bra. 

5. Sundby Flysta Folkhälsoförening; avslå projektförslaget Rörelsens betydelse för 
välbefinnande och inlärning dels p.g.a. samverkansgruppens tveksamhet, dels p.g.a. 
att förvaltningen anser kostnaden vara för hög i förhållande till den nytta insatsen kan 
tänkas medföra. 

 
 
 
 
Jack Kindberg 
Stadsdelsdirektör   Gabriel Marawgeh 

   Avdelningschef 
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Bilagor 
1-3, Minnesanteckningar från samverkansgruppens möten 2004-03-04, 2004-05-13, 
2004-10-07. 
4. Syrianska kulturföreningen i Järva – Arbetsmarknadsåtgärder, 

Relations/konflikthantering, Fria aktiviteter för tjejer 
5. Blå huset – Studio och multimedia 
6. Assyriska föreningen – Integrations och våldsförebyggande projekt 
7. Tensta sim- och idrottshall – Förebygga övervikt och ohälsa 
8. Sundby Flysta Folkhälsoförening – Rörelsens betydelse för välbefinnande och 

inlärning. 
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Sammanfattning 
Tidigare har projektförslag för sammanlagt 13 525 000 kr godkänts av stadsdelsnämnden 
att räknas till stadsdelsförnyelse. Eftersom de flesta av dessa projektförslag avser en 
treårsperiod kommer en förnyad prövning att komma senare för en fortsättning av 
förslagen. Stadsdelsförvaltningen föreslår i detta tjänsteutlåtande att projektförslag för 
sammanlagt  700 000 kr godkänns. Vissa av dessa godkännanden avser delfinansieringar 
där delar av projektförslagen avslås. 
För arbetsgrupperna Tensta sim- och idrottshall och Sundby Flysta Folkhälsoförening 
föreslås dessa projekt avslås. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för integration och utveckling i samråd med övriga 
berörda avdelningar inom förvaltningen. 
 
Bakgrund 
Den 8 september 2003 beslöt kommunfullmäktige om riktlinjer för stadsdelsförnyelse att 
gälla 2003-2006. Nio stadsdelar ingår i denna satsning varav Spånga-Tensta är en av 
dessa. För staden avsätts 75 mkr per år att fördelas av stadsdelsnämnderna och lika 
mycket, 75 mkr, att fördelas av de kommunala bolagen. För Spånga-Tenstas del avsätts 
10,1 mkr per år, 40,4 mkr för fyraårsperioden, att beslutas av stadsdelsnämnden. 
Stadsdelsnämnden har hittills beslutat om att godkänna projektförslag för sammanlagt 
13 525 000 kr att räknas till stadsdelsförnyelse i Spånga-Tensta. I detta tjänsteutlåtande 
föreslås projektförslag för sammanlagt 700 000 kr att godkännas fördelat på Syrianska 
kulturföreningen i Järva – Arbetsmarknadsåtgärder, Relations/konflikthantering, Fria 
aktiviteter för tjejer, 250 000 kr; Blå huset – Studio och multimedia, 350 000 kr; 
Assyriska föreningen – Integrations och våldsförebyggande projekt, 100 000 kr. Vissa av 
dessa godkännanden avser delfinansieringar där delar av projektförslagen avslås. 
För arbetsgrupperna Tensta sim- och idrottshall och Sundby Flysta Folkhälsoförening 
föreslås dessa projekt avslås. 
 
De fyra områdesgrupperna; 1. Arbetsmarknadsåtgärder/näringslivsfrågor, 2. Fysisk 
upprustning/trygghet & trivsel, 3. Språkutveckling/ungdomsfrågor och 
4. Kultur/idrott/folkhälsa m.m., har berett förslagen som bedömts uppfylla riktlinjerna. 
Områdesgrupperna bereder inkomna förslag från arbetsgrupperna innan de diskuteras i 
samverkansgruppen. Beredningen innebär ofta stöd och support till arbetsgrupperna hur 
ansökningarna kan kompletteras för att lyfta fram hur direktiven för stadsdelsförnyelse 
uppfylls. 
 
Samtliga förslag, utom Spånga Folkans bio och caféförslag, som har behandlats i 
samverkansgruppen, Öppet möte för Utvecklingsprogram för Spånga-Tensta, har i och 
med detta tjänsteutlåtande presenterats för stadsdelsnämnden. 
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Arbetsgruppernas förslag, samverkansgruppens beslut och stadsdelsförvaltningens 
förslag 
1. Arbetsgruppens förslag, Syrianska kulturföreningen i Järva; 

a) Arbetsmarknadsåtgärder, 235 688 kr 
b) Relations/konflikthantering, 250 000 kr 
c) Fria aktiviteter för tjejer, 150 000 kr 
Summa 635 688 kr 

Samverkansgruppens beslut 2004-03-04: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
Målet för projektet är att stadsdelen ska få färre arbetslösa invandrartjejer och att öka 
motivationen att gå vidare till högre studier. Målgruppen är tjejer mellan 13-25 år och 
insatserna går bl.a. ut på: 
- Läxhjälp 
- Motivation till studier, värdet av en utbildning 
- Stöd och råd i att söka arbete 
- Förmedla arbete genom kontakter 
- Hjälpa till att skapa ett nätverk 
Förvaltningen anser att det finns ett nytänkande i hur de olika delarna hänger ihop och 
kan integreras. Alla tre förslag är i sig angelägna för stadsdelen. Förvaltningen anser att 
totalkostnaden är hög, men att en delfinansiering på 250 000 kr för de tre 
projektförslagen är motiverat. Projektet förutsätter samarbete med 
stadsdelsförvaltningens olika verksamheter i området. 
Förvaltningen föreslår att godkänna en delfinansiering på 250 000 kr för projektledare 
m.m. 2005 för de tre förslagen räknas till stadsdelsförnyelse. 
 
2. Arbetsgruppens förslag, Blå huset; 

Digital studio och multimedia, 350 000 kr. 
Samverkansgruppens beslut 2004-02-05: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till stadsdelnämnden. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
Förslaget om Digital studio och multimedia går ut på att pröva en ny modell för 
samverkan mellan multimedia och musikstudion. Efterfrågan på detta är stor och ett 
samarbete  med Bromstensgården planeras. 
Förvaltningen föreslår att projektförslaget för 350 000 kr godkänns att räknas till 
stadsdelsförnyelse för 2005. 
 
3. Arbetsgruppens förslag, Assyriska föreningen; 

Integrations- och våldsförebyggande projekt, 300 000 kr. 
Samverkansgruppens beslut 2004-05-13: Arbetsgruppens förslag godkändes att gå 
vidare till områdesgrupp. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
Stadsdelsförvaltningen anser att insatsen på ett nytänkande sätt kan förebygga våld och 
kriminella handlingar bland barn och ungdomar samt skapa en aktiv debatt om frågor om 
jämlikhet, könsroller och attityder. Arbetssättet att nå ut i dessa frågor kommer att vara 
att anordna seminarier, kurser och möten, ta fram informationsmaterial samt skapa en 
hemsida för bl.a. diskussioner. Delar av projektförslaget bedrivs redan i förvaltningens 
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regi varför en delfinansiering föreslås. Projektet förutsätter samarbete med 
stadsdelsförvaltningens olika verksamheter i området. 
Förvaltningen föreslår att godkänna en delfinansiering av projektförslaget på 100 000 kr 
för 2005 räknas till stadsdelsförnyelse. 
 
4. Arbetsgruppens förslag, Tensta sim- och idrottshall; 

Förebygga övervikt och ohälsa, 449 600 kr. 
Samverkansgruppens beslut 2004-10-07: Projektförslaget bifölls. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
Förslaget går ut på att genom föreläsningar och att visa den ”sockerutställning” som 
fanns på Eggeby gård under förvaltningens hälsodagar i våras, sprida information till 
olika grupper för att öka medvetenheten om socker, fett och fibrer. Huvudkostnaden i 
förslaget går ut på en heltidsanställning av en projektledare. Även om projektförslaget 
generellt är bra är projektkostnaden hög i förhållande till den nytta som insatsen kan 
beräknas medföra. Frågan är i första hand en angelägenhet för Landstinget. 
Förvaltningen föreslår att projektförslaget avslås. 
 
5. Arbetsgruppens förslag, Sundby Flysta Folkhälsoförening; 

Rörelsens betydelse för välbefinnande och inlärning, 2 680 000 kr varav 1 450 000 kr 
2005 och 1 230 000 kr 2006. 

Samverkansgruppens beslut 2004-10-07: Efter omröstning konstaterades att lika många, 
12 personer, biföll projektet som avslog projektet, 12 personer. Totalt närvarade cirka 50 
personer på mötet. 
Stadsdelsförvaltningens förslag; 
Förslaget ”Rörelsens betydelse för välbefinnande och inlärning” går bl.a. ut på att bygga 
upp ett sensomotoriskt centrum. Barn som av olika orsaker kan få läs- och 
skrivsvårigheter p.g.a. rörelsemotoriska problem ska kunna få hjälp med denna 
föreslagna metod. Förvaltningen anser att kostnaden är hög i förhållande till den nytta insatsen kan tänkas 
medföra. Dessutom visade samverkansgruppen genom sitt beslut tveksamhet. 
Förvaltningen föreslår att projektförslaget avslås. 
 
Direktiven för stadsdelsförnyelse 
Stadsdelsförvaltningen anser att de åtgärder som föreslås godkännas uppfyller kraven i 
direktiven för stadsdelsförnyelse. Åtgärderna bedöms bidra till att uppfylla processmålen 
och åstadkomma långsiktigt positiva förändringar där staden på sikt kan få minskade 
kostnader eller motverka ökade kostnader. Åtgärderna är av engångskaraktär och 
avgränsade i tiden och utgör inte normal drift. 
 
Planerat möte i december för samverkansgruppen 
Årets sista möte för samverkansgruppen planeras till torsdag den 2 december kl 18.00 i  
Kulturkaféet i Tensta träff (Spånga Folkan var redan bokad 2 december, annars äger 
vartannat möte rum i Spånga.) 
Eventuella ändringar meddelas på hemsidan www.stockholm.se/spanga-tensta, se under 
”Stadsdelsförnyelse”. Där kommer också framgå planerade Öppna möten under första 
halvåret 2005. 
 
SLUT 


